



1. POTSDAM TABLE SERVICE WITH 'RELIEFZIERRAT', Berlin, KPM, first half of the 20th century. After a service for the New Palace in Potsdam for Friedrich II.. 'Reliefzierrat' model probably by Friedrich Elias Meyer. Painted with gold imbrication mosaic on light brown ground also with bright flowers and floral garlands. Comprising: 1 large oval soup tureen with lid, 2 oval serving dishes with lid, 1 large square dish, 26 dinner plates, 12 soup plates, 10 smaller plates, 9 bread plates and 2 small oval side dishes. Underglaze blue sceptre marks, imperial orb and KPM in iron red, parts with iron cross in black and underglaze blue for the years 1914 - 1918, incised mark. Plates D 17-26cm

Nach einem Service für das Neue Palais in Potsdam für Friedrich II., König von Preussen. Modell 'Reliefzierrat' wohl von

Koller Auktionen - Lot 1695***A144 European Porcelain & Ceramics - Friday 14 March 2008, 01.30 PM**

Friedrich Elias Meyer. Bemalt mit Goldschuppenmosaik auf hellbraunem Fond sowie mit bunten Blumen und Blütengirlanden. Bestehend aus: 1 grosse ovale Suppenterrine mit Deckel, 2 ovale Servierschalen mit Deckel, 1 grosse Karréeschale, 26 Speiseteller, 12 Suppenteller, 10 Vorspeiseteller, 9 Broteller und 2 kleine ovale Beilagenschalen. Unterglasurblaue Zeptermarken, Reichsapfel und KPM in Eisenrot, Teile mit dem Eisernen Kreuz in Schwarz und Unterlasurblau für die Jahre 1914 - 1918, Beizeichen eingeritzt. Teller D 17-26cm (69)

[CatItem.ArtText.Text502]

CHF 8 000 / 12 000

€ 8 250 / 12 370

Koller Auktionen - Lot 1695*

A144 European Porcelain & Ceramics - Friday 14 March 2008, 01.30 PM

